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1.  Mustvee Valla Hariduse Tugikeskusest (edaspidi Tugikeskus) ja koostööst lasteaiaga - 

ülevaate andsid Raivo Vadi ja Riina Koolmeister 

- Vallavolikogu võttis vastu otsuse Tugikeskus luua 2019. aasta sügisel; 2020. aasta  

lõpus õnnestus juhikonkurss ja tänaseks töö käib. 

- Teistes omavalitsustes on samad järeldused tehtud ja sarnaseid tugikeskusi on üle 

10 loodud 

- Tugikeskus loodi koostöös Elva ja Põltsamaa vallaga (Civitta, aruanne saadaval 

Tugikeskuse kodulehel).   

 

 

 



 

Tugikeskuse olulisus/vajalikkus 

- Kõige olulisem Tugikeskuse juures on koostöö ning varajane märkamine. Paljud 

probleemid oleks võimalik lahendada juba lasteaias, mis vähendaks ka kooli 

logopeedide koormust. 

- Valla tugispetsialistide ühendamine üheks terviklikuks meeskonnaks.  

- Süsteemne lähenemine laste toetamiseks, terviklik ülevaade abivajajatest, 

paindlikkus.  

- Tugispetsialistid saavad teha tööd täiskoormusega.  

- Kovisioon ja omavaheline suhtlus tugispetsialistide vahel.  

- Tugispetsialistide tuge on vaja laiendada koolist ja lasteaiast väljapoole (õpetajad, 

lapsevanemad) 

 

Mida on tugikeskuses jõutud juba teha 

- koostöö Tartu Ülikooliga 

- Koolitused õpetajatele ning lasteaiaõpetajatele 

- Projekt “Tervise edendus lasteaias” (tervislik toitumine) -  erinevad toiduvalmistamise 

töötoad valla lastele ja nende vanematele, tantsutunnid 

 

Plaanid 

- Tugikeskus jõuaks iga abivajajani  

- nõustamine regulaarselt 

- nõustamine kokkuleppel/vajaduspõhiselt 

- koolitused õpetajatele, kooli- ja lasteaiaõpetajatele, lapsevanematele 

- Jätkata erinevate projektidega 

- Hetkel käimasolev suvelaagri projekt koostöös noortekeskusega  

- Lapsevanemate ja laste ühistegevuse projektid 

 

 

1.2 Avinurme lasteaia logopeed ja sügisel kooli minevad lapsed 

- Logopeedia magistrant 

Märtsis testib lapsi ja kokkuleppe kohaselt jõuab ka Avinurme. Maikuus 

kaitseb oma töö, peale mida on võimalik uuesti Avinurme lasteaeda 

külastada. 

- Septembrist peaks Avinurme lasteaeda tulema statsionaarne logopeed. Tugikeskus 

tegeleb logopeedi otsingutega.  

 

Arutati: Reaalsus on see, et magistritöö kirjutamise kõrvalt ei ole piisavalt aega, et süvitsi 

laste taseme hindamisele pühenduda. Suurem osa logopeedi erialal olevatest  

magistrantidest töötab ning valla siseselt mõne noore õpetaja/abiõpetaja täiendkoolitusele 

saatmine on väga ajakulukas (õpe kestab 5 aastat). Rajaleidja otsusega  või 

rehabilitatsiooniplaaniga oleks võimalik tugiteenuseid saada tasuta, kuid “paberite” välja 

ajamine kõigile abivajajatele on praktiliselt võimatu. Kuna logopeedi ei ole lasteaial olnud 

juba üle aasta, siis ei ole teada, kui suur on abivajajate hulk. Vanematel oleks vaja saada 

spetsialistilt laste arenguline hinnang.  

 

Otsus: Vald uurib võimalusi, kas on võimalik osaliselt tasulise teenuse hüvitamine või tellida 

kevadeks ühekordse teenusena logopeed lasteaeda. Märtsis on võimalik uuesti arutada 

antud teemal konkreetsemalt.  



 

 

1.3 Koolitus hoolekogule. 

Mis on hoolekogude roll ja mis on õigus kaasa rääkida.  

Otsus: koolitus on võimalik organiseerida Tugikeskuse kaudu.  

 

 

2. Lasteaia hetkeolukord 

- Lapsi tuleb juurde. Sõimerühmas 12 last. Kokku lapsi 49. 

- Pokude rühmas on õpetaja olemas. 

- Märtsis liitub kollektiiviga liikumisõpetaja. Võimalik vormistada tähtajaline leping; 

kvalifikatsioon puudub.  

 

2.1 Lasteaia ning lapsevanemate vaheline suhtlus. 

- Lasteaia kodukorra kohaselt on vaja erisoovide jaoks teha kirjalik avaldus (nt lapsed, 

kes ei soovi lõunaund magada).  

Otsus: Teha lapsevanematele e-maili teel kodukorra meeldetuletus.  

 

2.2 Ujumistrennid.  

Arutati: Kahel eelmisel aastal ei ole probleemi olnud, et õhtuoode anda 15 minutit varem. 

Teema oli hoolekogus arutusel 2018 sügisel (Hoolekogu koosoleku protokoll nr 1 õ-a 

2018/2019  16.10.2018) ja kuni 2020 sügiseni (2 aastat) kokkulepitud lahendus toimis ilusti. 

Lapsevanematel tekib küsimus, miks sel aastal ei ole võimalik.  

Lapsed lähevad trenni tühja kõhuga. Ujujad lapsed võiksid süüa varem, kuid lasteaed ei ole 

nõus päevakava rikkuma. Lisaks praeguses Covid-19 olukorras vanemaid majja ei lubata 

ning kasvatajad riietavad lapsi. Õpetajal füüsiliselt võimatu kahes kohas korraga olla. 

Ujumistrenni aega ei ole võimalik  edasi lükata, kuna treener annab tunde ka koolilastele 

(lisaks bussiajad jm).  

 

2.3 Lasteaia ujumistrennid 

- Ette on nähtud koolieelikutele 6-8 korda. 

- Plaanis ka sel kevadel, kui liikumisõpetaja on olemas ja bassein avatud. 

 

2.4 Lasteaia sõimerühma laste arvu prognoos.  

Arutati: Lasteaia jaoks oluline ülimalt oluline koostada prognoos sõimerühma tulevate laste 

kohta. Sügisel arutati, et kui lapsi juurde ei tule, võidakse teha liitrühm. Õnneks kartused ei 

osutunud tõeks, tänaseks on lapsi rühmas juba 12. Õigusliku poole pealt ei ole lasteaial 

võimalik laste kohta infot koguda. Andmekaitseseaduse kohaselt ei saa lasteaed laste 

andmeid kätte. Saab statistilist infot, kui palju on vallas lapsi sündinud, aga ei ole teada, kus 

nad reaalselt elavad või millisesse lasteaeda plaanitakse laps panna. 

 

 

3. Lasteaia puhkuse- ja töögraafik  

 

3.1 Suvepuhkus 

Arutati: Avinurme lasteaed võiks olla sama graafiku alusel avatud nagu teised valla 

lasteaiad. 35 päeva suvepuhkust (praeguse 6 nädala asemel). Avinurme lasteaial on 1 kokk, 

kuid ehk oleks võimalik leida puhkuse ajaks asendaja. Kaaluda võiks ka teise koka/kokaabi 



 

palkamist. 2020/2021 aastal on tehtud kokkulepe, et Mustveesse jääb 1 valverühm. 

Vallavanema sõnul on ka teised variandid võimalikud, kui on piisavalt huvilisi.  

 

Otsus: Märtsi alguseks panna paika puhkusegraafik. Mõelda, kas oleks kokale asendajat või 

koka abi? Juhatajal uurida, millised oleksid võimalused, et suvel oleks lasteaed lühemat 

aega suletud. Uurida, kui suur on vajadus? Kui palju lapsi oleks suvel lasteaeda tulemas? 

 

 

3.2 Lasteaia päevapikkus. 

- Vajadus oleks 5 lapsel 

- Osad rühmaõpetajad sõltuvad bussiliinidest 

 

Ettepanek: “Koospäevadel”, kui mõlemad rühmaõpetajad on tööl, siis üks õpetaja võiks tulla 

hommikul 30 min hiljem tööle (selle arvelt oleks võimalik õhtul valverühmas 30 min kauem 

töötada ).  

 

Otsus: Juhatajal arvutada välja tööjõu vajadus, kui lasteaed hoida lahti õhtul 30min kauem.  

 

 

 

4. Hoolekogu tööplaani kinnitamine. 

Tehti mõned ettepanekud tööplaani muutmiseks ja kinnitati.  

 

 

5. Muud küsimused 

Uue lasteaia hoone ehitamise võimalust tutvustas vallavanem Aivar Lainjärv 

- Praegune lasteaiahoone on liiga suur ja amortiseerunud 

- Energiasäästumeetmete kaudu on võimalik taotleda vana maja renoveerimiseks või 

uue maja ehitamiseks. Toetusmäär 69%. 

Otsus: vana maja renoveerida ei ole mõistlik.  

- Asukoht 

- arutatakse erinevaid asukohti, eelistatakse vallale kuuluvat maad, kuid 

alternatiivina võib kaaluda ka eramaad 

- Lasteaia suurus. Praegune lasteaed 1544m2. Uus lasteaed peaks olema ca poole 

väiksem. 

- mänguala, turvatsoonid, ruumilahendused jm 

- Vana hoone tuleb projekti käigus lammutada 

- Projekt peaks olema multifunktsionaalne 

- Tähtaeg 5.mai (vald küsib riigilt tähtaja osas pikendust) 

- Eelprojekt (projekteerija hanke korras) 

 

 

Otsus: Koguda ideid asukoha, ruumilahenduse jm kohta. Uus kokkusaamine 22.02 

või 01.03. 

Kaasata spetsialist, kes nõustaks asukoha valikul. Uuel koosolekul leppida kokku 

asukoht ja nö lähteülesanne, et saaks alustada projekteerija otsinguga. 

 

 


